
Valná hromada 8. 4. 2022. 

 

Vážení akcionáři, 

   

ve svém příspěvku Vás seznámím s hospodařením společnosti v uplynulém 
roce, návrhem na rozdělení zisku a perspektivou na rok 2022. 

Vcelku příznivý průběh roku se promítl především do výsledku rostlinné 
výroby. Výnos ozimé pšenice byl na úrovni 8,67 t/ha, zdařilý výnos výnos měl 
ozimý ječmen 9,10 t/ha, pěkná byla i řepka se svými 3,76 t/ha. 

Výnos cukrovky byl prakticky nejvyšší od roku 2008. Při přepočtu na 16 % 
digesci se jednalo o dodávku do Tereosu TTD, .a. s v Dobrovici   ve výši 
30 472,794 tun, což bylo top mezi ostatními pěstiteli. 

Pro krmivovou základnu živočišné výroby bylo sklizeno požadované množství 
kukuřice na siláž a na zrno, travní a vojtěškové senáže, a žita. 

Podzimní práce proběhly bez větších problémů, porosty jsou slušné. 

Do letošního roku jsme měli na zásobách jarní ječmen, část neprodané pšenice, 
cukrovky a kukuřice na zrno. 

Tržby z prodeje výrobků rostlinné výroby, včetně prodejů zásob z roku 2020, 
byly na úrovni 70 108 tis. Kč. Je nutné vyzdvihnout skutečnost, že výsledky 
střediska rostlinné výroby významně ovlivnily hospodářský výsledek 
společnosti. V Královéhradeckém kraji jsme byli vyhodnoceni ve výnosu 
obilovin. 

 Ve středisku živočišné výroby jsme se zaměřili na výrobu mléka a produkci 
hovězího masa. Průměrná realizační cena mléka byla 8,68 Kč/l, sice byla o 0,44 
Kč/l vyšší ve srovnání s rokem 2020, ale nepomohla k plusovému výsledku 
střediska živočišné výroby.  Tržnost mléka se dostala na úroveň 98 %.    

V dojném stádě se narodilo 351 ks telat, úhyn 15 ks představoval 4,27 %. 
Nedostatek prostor pro jejich ustájení byl velký problém, který bude společnost 
nucena řešit. 

Otevřením stravovacích provozů, po zmírnění Covidové nákazy, se zvýšil zájem 
o nákup hovězího žíru. 
V současné době je průměrná cena za 1 kg 60,00 Kč.  
 



Ovocnářství postihla nepřízeň počasí v jarním období provázená kroupami, 
které zhoršily kvalitu jablek i švestek. Sklizeno bylo 1 467 tun jablek, z toho se 
prodalo vloni 902 tun, za cenu průměrnou cenu 5,41 Kč/kg.  Jedná se o hanebně 
nízkou částku, vzhledem k prodejním cenám v marketech. 
Na zásobách u externího odběratele zůstalo k 31. 12. 21 cca 494 t.  
Jablka ze sklizně roku 2020 se doprodávala za 9,74 Kč/kg.  
Celkové tržby byly 9 813 178,00 Kč a znamenaly finanční propad ve výši 6 450 
tis. Kč ve srovnání s rokem 2020. 
 
Další činnosti, které provozuje a.s. – jako např. zajištění svozové linky na 
nákladní dopravu cukrové řepky do cukrovaru, její nakládku a předčištění 
--závodní stravování pro zaměstnance a cizí strávníky 
--pronájmy /místností ve vstupním areálu/ a garáží, opravárenství apod. přispěly 
do tržeb částkou 148 603 tis. Kč. 
 

Investice: 6 930 tis. Kč z vlastních zdrojů: 

--nákup zemědělské půdy 3 728 tis. /průměrná cena za 1 ha byla 293 832,00 
Kč/, krmný vůz do živočišné výroby 1 239, a další majetek, který je uveden na 
str. 5 výroční zprávy. Kromě toho jsme prováděli menší opravy budov a strojů. 

Hospodářský výsledek 2022: po zdanění 11 605 950,52 Kč byl navržen 
statutárními orgány k rozdělení následovně:  

Dividendy akcionářům 2 049 920,00 
Tantiémy statutárním orgánům 400 000,00 
Příděl do rezervního fondu 9 156 030,52 
 

Plán na rok 2022: 

V plánu na rok 2022 počítáme se zachováním plochy obilovin, řepky a cukrovky 
na podobné úrovni jako v roce 2021. U kukuřice je nastavena osevní plocha tak, 
aby pokryla potřeby živočišné výroby.  

Prodej komodit je řešen podle stavu zásob z roku 2021. Na srpen letošního roku 
máme uzavřené kupní smlouvy na část produkce řepky a pšenice ozimé.  

U produkce ovoce je předpoklad, že bude podobná jako vloni, pokud výnosy 
neovlivní dubnové aprílové počasí nebo přívalový déšť s kroupami.  

V živočišné výrobě plánujeme udržení, popř. navýšení současného stavu 
užitkovosti a prodeje hovězího masa, především býků. 



V únoru jsme pořídili z vlastních zdrojů traktor do krmného vozu v živočišné 
výrobě. 

Do investičního plánu máme zařazen nákup traktoru do rostlinné výroby 
a sečky. Dále počítáme s finančními prostředky na opravy budov a strojů podle 
požadavků středisek.               

Samozřejmostí je pokračování v nákupu zemědělské půdy. 

Naším cílem i v příštích obdobích je dosažení slušného hospodářského výsledku 
společnosti, stabilizace finančních prostředků, zhodnocení majetku akcionářů. 

Děkuji za pozornost.     

 

  

  

 

 

      

 

 


